
Protokół Nr IV/2015
z obrad sesji Rady Gminy Rokietnica odbytej w dniu

29 stycznia 2015 roku
Sala narad Urzędu Gminy Rokietnica

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji, powitanie radnych i gości.
Obrady IV sesji Rady Gminy Rokietnica rozpoczęły się o godz. gOO, otworzył je
i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Kondrat.
Przewodniczący powitał radnych i gości przybyłych na posiedzenie Rady.
Jako goście w obradach sesji udział wzięli:
1. Wójt Gminy Rokietnica - Bożena Gmyrek
2. Sekretarz Gminy - Władysław Skupień
3. Skarbnik Gminy - Magdalena Skupień-Jurkiewicz
4. Sołtys Czelatyce - Wioletta Basiak
5. Sołtys Tuligłowy - Marian Mazurek
6. Mieszkaniec Tapina - Marian Buksa

Ad. 2. Stwierdzenia prawomocności obrad.
Stan osobowy Rady Gminy Rokietnica liczy 15 radnych.
Przewodniczący Rady oświadczył, że zgodnie z listą obecności w obradach sesji
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych uchwał.
Nieobecny radny Józef Sykała - usprawiedliwiony.
Lista obecności stanowi załącznik nr 1do protokołu.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad i rozpatrzenie wniosków w sprawie
ewentualnych zmian w porządku obrad.

1. Otwarcie obrad sesji, powitanie radnych i gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad i rozpatrzenie wniosków w sp~awie

ewentualnych zmian w porządku obrad.
4. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami.
5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2015 rok:

a) przedstawienie opinii o projekcie budżetu gminy na 2015 rok przez
Przewodniczących Komisji Rady,

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu
budżetu gminy Rokietnica na 2015 rok,

c) dyskusja nad projektem budżetu oraz przegłosowanie ewentualnych
wniosków wprowadzających zmiany do tego projektu,

d) głosowanie uchwały budżetowej gminy Rokietnica na 2015 rok.



6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej
gminy Rokietnica.

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Rokietnica na 2015 rok.

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w Gminie Rokietnica na 2015 rok.

9. Zapytania i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem
o ewentualne zmiany do porządku obrad.
Radny Władysław Niemczycki zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia do
porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów .

.~ Zgłoszony wniosek został poddany pod głosowanie.
Za jego przyjęciem głosowało 8 radnych, 6-ciu radnych wstrzymało się od głosu.
Radny Edward Jakubas przypomniał, że został już ogłoszony termin wyboru
sołtysów zwrócił się więc z pytaniem: czy Rada Gminy posiada kompetencje
odnośnie zarządzenia wyboru sołtysów i rad sołeckich, a drugie pytanie
postawione przez radnego Jakubasa to: od kiedy obowiązywałaby uchwała w
sprawie diet dla sołtysów gdyby ewentualnie została podjęta, a której projekt
został wprowadzony do porządku obrad?
Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy informując, że wybory sołtysów zostały
ogłoszone na podstawie Zarządzenia Wójta Gminy Nr 2/2015 z dnia 26 stycznia
2015 roku. Całość działań związanych z przeprowadzeniem wyborów na sołtysów
i do rad sołeckich spoczywa na Wójcie i pracownikach gminy.
Ponadto Wójt Gminy poinformowała, że praca w komisjach wyborczych przy
wyborze sołtysów jest nieodpłatna, a kandydaci na sołtysów mogą zgłosić swoich
przedstawicieli do składów komisji wyborczych.
Jeśli zaś chodzi o diety dla sołtysów, to do chwili obecnej sołtysi pobierają
zryczałtowane diety w wysokości 300 zł za miesiąc i w tej kwestii została podjęta
przez Radę stosowna uchwała, którą Pani Wójt przekazała radnym.

Ad. 4. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesjami:
zadania inwestycyjne i remontowe.
- dobiegają końca prace wykończeniowe w budynku centrum rehabilitacji w
Rokietnicy polegające na wykonaniu instalacji centralnego ogrzewania,
układaniu glazury, malowaniu, montowaniu lamp i gniazd elektrycznych, do
miesiąca czasu obiekty te powinny zostać oddane do użytku,



- w nowo wybudowanej świetlicy środowiskowej w Tuligłowach pozostało do
wykonania cyklinowanie i malowanie parkietu oraz końcowe malowanie
pomieszczeń,

- w budynku ośrodka zdrowia w Rokietnicy prowadzone są prace przy
wymianie instalacji elektrycznej i wody, przygotowywane są ściany i sufity
do szpachlowania i malowania w dwóch mieszkaniach,

- do prasy poszło ogłoszenie o możliwości najmu lokalu z przeznaczeniem na
gabinet ginekologiczny w nowo powstałym obiekcie w Rokietnicy,

- nie została rozwiązana sprawa dotycząca funkcjonowania gabinetu
stomatologicznego w Zespole Szkół w Rokietnicy ponieważ nie doszło do
podpisania umowy Pani Anny Koralewicz - Bober z Narodowym Funduszem
Zdrowia, oferta Pani stomatolog została odrzucona,

- wykopano ok. 600 mb. rowu w Czelatycach na tzw. Zbuków,
- w trakcie opracowywania jest wniosek do Funduszu Ochrony Gruntów

Rolnych o dofinansowanie remontu dróg dojazdowych do pól,
- został naprawiony wcześniej zdewastowany przystanek na Żarkówce,
- wystosowano pismo do PGNiGw Sanoku o dofinasowanie remontu drogi do
kopalni wTuligłowach,

- w byłej bazie SKRzostała uruchomiona stacja paliw w pełnym asortymencie
paliw,

- została usunięta awaria sterowania zestawem hydroforowym na ujęciu wody
w Tapinie,

- wymieniono zużytą pompę i przekładnię mieszadła na oczyszczalni ścieków w
Rokietnicy,

- utrzymywane są w stałej sprawności technicznej zarówno urządzenia
dostarczające wodę pitną jak i urządzenia kanalizacyjne i oczyszczalnia
ścieków,

- prowadzona jest windykacja należności za pobraną wodę, na chwilę obecną
zaległości w opłacie za wodę wynoszą ponad 14 tys. zł, natomiast zaległości w
opłacie za kanalizację to kwota ponad 12 tys. zł,

- wszczęto 9 postępowań administracyjnych w sprawie wydania decyzji
zezwalających na wycinkę drzew,

- wprowadzono 33 korekty deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi,

- zaległości w płatnościach za gospodarowanie odpadami wynoszą 8.537 zł w
związku z tym przygotowano i rozesłano w teren 169 upomnień w tym
zakresie,

- przygotowano projekt programu opieki nad zwierzętami, który skierowano
do zaopiniowania przez Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii i Koła Łowieckie,

- zorganizowano zimowisko dla dzieci rolników, którzy opłacają składki KRUS:



16 dzieci wyjechało do Kościeliska a czworo do Zakopanego,
- sporządzono i przekazano do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska

i Gospodarki Wodnej wnioski o środki finansowe na zakup sprzętu dla
jednostek OSPz terenu gminy Rokietnica,

- w każdej wsi funkcjonują świetlice, w czasie ferii zimowych czas pracy świetlic
zostanie wydłużony po uzgodnieniu z Wójtem, w Rokietnicy świetlica będzie
czynna w godzinach od 700 do 2000,

- przygotowano rozliczenia: stypendiów szkolnych za 2014 r., które wypłacono
w łącznej kwocie 63.227 zł, wyprawki szkolnej, którą dofinansowano w
kwocie 15.004 zł, a także rozliczono środki finansowe z Funduszu Pracy na
kształcenie młodocianych - kwota dofinansowania wyniosła 26.588 zł,

- pozyskano z Warszawy 20 szt. używanych laptopów, 4 komputery i drukarki
dla szkoły podstawowej wTuligłowach,

- zgodnie z zaleceniami Komisji Budżetu dotyczącymi przekształcenia szkół na
terenie gminy, opracowano stosowne wyliczenia w tym zakresie, które
zostaną skonsultowane z pozostałymi komisjami,

- realizowany jest rządowy program pn. Karta Dużej Rodziny, 5 rodzin
zostało już objęte tym programem (wydano 25 kart członkom tych rodzin),
w trakcie realizacji są wnioski dla 10 kolejnych rodzin,

- we wszystkich sołectwach odbyły się zebrania wiejskie, postulaty i uwagi z
tych zebrań już są realizowane,

- zostały ogłoszone wybory na sołtysów i członków rad sołeckich, opracowany
został kalendarz wyborczy - załącznik nr 2 do protokołu,

- w Powiatowym Urzędzie Pracy w Jarosławiu odbyła się narada w sprawie
między innymi zatrudniania pracowników do robót publicznych, na chwilę
obecną obowiązuje następująca zasada: można będzie zatrudniać osoby na 6
miesięcy w ramach robót publicznych + 3 miesiące zatrudnienia przez Urząd
Gminy, tak przewiduje dotychczasowy projekt realizowany przez Urząd Pracy,

- Wójt Gminy zwróciła się z prośbą do radnych, by informowali mieszkańców o
organizowanych przez KRUSszkoleniach na temat świadczeń i ubezpieczeń,

Kolejna prośba Pani Wójt do radnych dotyczyła ustalenia terminu posiedzeń
komisji, na których zostanie rozdysponowana nadwyżka budżetowa w wysokości
464 tys. zł .
Radny Edward Jakubas zwrócił się z pytaniem: kto ma prawo zgłaszania
kandydatów na sołtysa i do rad sołeckich?
Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy informując, że prawo zgłaszania kandydatów
na sołtysów i do rad sołeckich mają osoby fizyczne, które ukończyły 18 lat,
zgłoszenie musi być poparte 15 podpisami wyborców, natomiast praca w
komisjach wyborczych jest bezpłatna. Nie mniej jednak kandydaci mogą zgłaszać



osoby do składów komisji wyborczych dodała Pani Wójt kończąc swoje
wystąpienie.

Ad. 5. Podjecie uchwały w sprawie budżetu gminy Rokietnica na 2015 rok.
Przewodniczący RadyJerzy Kondrat stwierdził, że uchwalenie budżetu gminy jest
jednym z najważniejszych zadań Rady.
Projekt budżetu gminy na 2015 rok radni otrzymali w ustawowym terminie.
Każdy radny miał możliwość zapoznać się bardzo szczegółowo z tym
dokumentem, wypracować sobie pogląd i wnioski co do jego treści. Ponadto
projekt budżetu gminy na 2015 r. rozpatrywały na posiedzeniach wszystkie
komisje Rady.

aj przedstawienie opinii o projekcie budżetu gminy przez Przewodniczqcych
komisji,
Przewodniczący Komisji przedstawili opinie o projekcie budżetu gminy na
piśmie - stanowią one odpowiednio załącznik nr 3,4 i 5 do protokołu,

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczqcej projektu
budżetu gminy Rokietnica na 2015 rok,
Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu gminy
przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Magdalena Skupień - Jurkiewicz - opinja
RIO stanowi załącznik nr 6 do protokołu,

c) dyskusja nad przedstawionym projektem budżetu gminy oraz
,przegłosowanie ewentualnych poprawek wniesionych na sesji do projektu
budżetu,
Radny Edward Jakubas poinformował, że podjęcie uchwały w sprawie diet
dla sołtysów spowoduje zachwianie strukturą budżetu gminy, gdyż takie
środki nie były do tej pory brane pod uwagę przy tworzeniu projektu
budżetu.
W związku z powyższym Radny Jakubas zaproponował, aby te~ punkt
porządku obrad czyli: podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla
sołtysów skierować pod obrady Komisji Budżetu i Finansów w celu
odpowiedniego sformułowania projektu tej uchwały.
Przewodniczący Rady przedstawioną propozycję poddał pod głosowanie,
radni jednogłośnie ją zaakceptowali.
Radny Jan Karuś zabierając głos w dyskusji nad projektem budżetu gminy na
2015 rok stwierdził, że jest on tak skonstruowany, by dawać utrzymanie
nauczycielom, urzędowi gminy, ośrodkowi pomocy społecznej, a nie ma w
nim środków na rozwój gminy. Nie ma w nim również wyodrębnionych
środków na fundusz sołecki, który w opinii radnego jest bardzo każdej wsi



potrzebny. Nie są zdaniem radnego to duże pieniądze, ale na małe zadania
wykonywane we wsi jak najbardziej przydatne bez proszenia o pieniądze z
budżetu gminy.
O nadwyżce budżetowej dowiedzieliśmy się dopiero dzisiaj, stwierdził dalej
radny i dodał, że nie jest to budżet całkowity.
Poinformował również, że działa infolinia gdzie można zaczerpnąć wiedzy na
temat pozyskania funduszy unijnych, a są to środki w zasięgu ręki Wójta
Gminy.
Przewodniczący Rady przypomniał, że podczas omawiania projektu budżetu
na komisjach nie było mowy o funduszu sołeckim, a opinie Komisji o
projekcie budżetu są pozytywne więc trudno teraz cokolwiek zmieniać.
Radny Jan Karuś stwierdził, że budżet nie został uchwalony, jest to ciągle
projekt i można zmienić nawet dzisiaj.
Wójt Gminy wyjaśniając sprawę funduszu sołeckiego stwierdziła, że uchwałę
o utworzeniu funduszu Rada podejmuje do końca marca. Do tego czasu
zostaną przygotowane materiały dla radnych mówiące o tym, jak działa
fundusz sołecki.
Nie jest tak, stwierdziła dalej Pani Wójt, że sołectwo dostanie środki z tego
funduszu i będzie sobie nimi dowolnie dysponować, istotną sprawą jest tOJ

że przyznawane są one na realizację danego wniosku, z którego Rada
Sołecka musi się rozliczyć.
Wójt Gminy stwierdziła również, że nie jest prawdą jakoby wszystkie środki
zawarte w projekcie budżecie gminy na 2015 rok przeznaczono na tzw.
"przejedzenie". Na posiedzeniach komisji omówiono dokładnie wszystkie
zadania z różnych dziedzin życia gminy, które mają odzwierciedlenie w
projekcie budżetu gminy. Czasem z pozoru małe zadania składają się na
większą całość dodała Pani Wójt.
Radny Edward Jakubas stwierdził, że na posiedzeniach komisji nie był
rozważany temat funduszu sołeckiego, gdyż poprzednia Rada nie podjęła
uchwały o jego utworzeniu. Natomiast radny zwrócił uwagę na to, jakie
dochody własne zasilają budżet gminy, a są to w głównej mierze dochody z
podatku PIT (ok. 1 mln zł od pracodawców, emerytów i rencistów) i CIT (ok.
60 tys. zł podatek od osób prawnych) stąd nasuwa się wniosek, że
powinniśmy zastanowić się nad tym jak zwiększyć dochody do budżetu
właśnie z podatku PITczyli inaczej mówiąc starać się o zwiększenie
zatrudnienia czy tworzenie nowych miejsc pracy. Radny dodał przy tym, że
są gminy, które nie mają problemu z utrzymaniem szkół gdyż posiadają duże
dochody właśnie z wymienionych wcześniej podatków.
Apropos szkół radny Jakubas zwrócił się z pytaniem: czy zmienił się algorytm
dotyczący subwencji oświatowej?



Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, iż
zgadza się z tym, że zwiększenie zatrudnienia czy tworzenie nowych miejsc
pracy znacznie poprawiłoby kondycję finansową gminy, nie mniej jednak nie
jest aż tak źle, gmina nie posiada żadnych długów i w miarę dobrze sobie
radzi. W porównaniu do gmin sąsiednich jesteśmy na dobrej pozycji
stwierdził dalej Przewodniczący.
Wójt Gminy przedstawiła zasady finansowania szkół stwierdzając przy tym,
że subwencja oświatowa w różnych szkołach jest różna.
Algorytm oświatowy zmienia się w każdym roku, w przypadku naszej gminy
na pewno nastąpi zmniejszenie środków finansowych na utrzymanie szkół
ponieważ nie przybyło dzieci.
To samo dotyczy opłat dla gminy za wydobycie gazu, które co roku jest
mniejsze.
Radny Kazimierz Bała zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia zmiany do
projektu budżetu, która została przedstawiona w opinii komisji budżetu.

Za przyjęciem tego wniosku do realizacji głosowało 13 radnych,
1 radny był przeciwny.
Radny Edward Jakubas zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia zmiany do
projektu budżetu przedstawionej w pkt 1 opinii komisji oświaty - obsługa
długu publicznego.
Wniosek został przyjęty do realizacji jednogłośnie - 14 radnych "za".

d) Projekt uchwały budżetowej na 2015 r. przedstawiła Skarbnik Gminy Pani
Magdalena Skupień - Jurkiewicz.
Wobec braku dyskusji i wniosków co do przedstawionego projektu uchwały
Rada Gminy przystąpiła do głosowania projektu uchwały budżetowej.

RadaGminy Rokietnica w obecności 14 radnych podjęła uchwałę budżetowq na
2015 rok Nr IV/14/2015, za którq głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się
od głosu - uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej Gminy Rokietnica.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy.
Wobec braku dyskusji oraz innych propozycji co przedstawionego projektu
uchwały Rada Gminy przystąpiła do jej głosowania.

Rada Gminy w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę
Nr IV/15/2015 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy
Rokietnica - uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.



Ad. 7. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu
Profilaktyki i Rozwiqzywania problemów Alkoholowych w Gminie Rokietnica
na 2015 rok.
Projekt uchwały przedstawiła Pani Agnieszka Trzak pracownik ds. rolnictwa i
ochrony środowiska.
Radny Edward Jakubas zwrócił się z pytaniem, które dotyczyło wynagrodzenia
za pracę członków komisji ds. rozwiazywania problemów alkoholowych: czy jest
to dieta czy też umowa.
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to umowa.
Jednocześnie radny zgłosił w niosek w sprawie przeniesienia kwoty 800 zł z poz.
nr 8 załącznika do uchwały do poz. nr 2 tego załącznika.
Wniosek został poddany pod głosowanie i przyjęty do realizacji jednogłośnie.
Kolejne wnioski dotyczyły: zwiększenia środków dla Stowarzyszenia Razem dla
Rozwoju Tuligłów oraz zwiększenia środków dla Akcji Katolickiej "Bliźniemu
Swemu" z Rokietnicy.
Ponieważ obydwa wnioski o zwiększenie nie określały wysokości kwoty
Przewodniczący Rady stwierdził, że będą one rozpatrywane w ciągu roku
budżetowego, a gdy pojawią się dodatkowe środki zmiany te będzie można
wprowadzić.
Radny Władysław Niemczycki zapytał: co to jest to Stowarzyszenie z Tuligłów.
Odpowiedzi udzielił sołtys z Tuligłów Pan Marian Mazurek przedstawiając w
skrócie cel powołania i działalność Stowarzyszenia na RzeczRozwoju Tuligłów.
Radny Jan Karuś nawiązał do punktu 15 załącznika do projektu uchwały tj.
"kierowanie osób uzależnionych na leczenie" i zapytał czy i to działanie płacone
jest również z pieniędzy tego programu?
Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy informując, że wnioski o kierowanie osób
uzależnionych na leczenie przyjmuje komisja ds. Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych związku z tym ponosi koszty opłat za te czynności.
Wobec braku innych uwag i propozycji do RadaGminy przystąpiła do głosowania
przedstawionego projektu uchwały.

Rada Gminy Rokietnica w obecności 13 radnych (1 radny chwilowo opuścił salę
obrad) jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IV/16/2015 w sprawie przyjęcia
Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemów Alkoholowych
w Gminie Rokietnica na 2015 rok - uchwała stanowi załqcznik nr 9 do protokołu.

Ad. 8. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rokietnica na 2015 rok.
Projekt uchwały przedstawiła również Pani Agnieszka Trzak.



Wobec braku uwag i innych propozycji do przedstawionego projektu uchwały
Rada Gminy przystąpiła do jej przegłosowania.

Rada Gminy Rokietnica w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę
Nr IV/ 16/2015 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w Gminie Rokietnica na 2015 rok - uchwała stanowi załącznik nr 10 do
protokołu.

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski.
Radny Jan Karuś zabierając głos poruszył temat szkoleń dla rolników w celu
zapoznania ich z różnymi programami unijnymi stwierdził, że można to zrobić
wspólnie z Izbą Rolniczą i Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego. Zdaniem radnego
obecnie jest najlepsza pora do organizacji takich szkoleń, ponieważ jest zima
i rolnicy mogą poświęcić swój czas na takie właśnie szkolenia.
Radny powrócił również do tematu dotyczącego wynagradzania sołtysów i
przypomniał, że w poprzednim okresie sołtysi mieli płaconą prowizję za zebrany
podatek, oraz dietę za udział w sesjach Rady jako Przewodniczący RadSołeckich,
a teraz za przyjazd do gminy sołtys ma płacone 300 zł.
Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady stwierdzając, że przednia Rada
podjęła uchwałę o wypłacie sołtysom diety zryczałtowanej w wysokości 300 zł
za miesiąc, co wydawało się uzasadnione gdyż sołtys otrzymywał dietę bez
względu na to, czy sesja w danym miesiącu się odbyła czy też nie i nie jest to 200
zł jakie otrzymują radni za sesję, tylko chcieliśmy zrekompensować częstsze
wyjazdy sołtysów w teren. Nie mniej jednak komisja budżetowa przeanalizuje
ten temat raz jeszcze zapewnił Przewodniczący Rady.
Radny Wiesław Koniuszy poruszył problem parkingu przy Zespole Szkół w
Rokietnicy, zdaniem radnego panuje na min niesamowity bałagan więc
koniecznie trzeba ten problem rozwiązać.
Pan Marian Buksa - mieszkaniec Tapina odniósł się do następujących spraw:
- przypomniał, że w niedzielę w Tapinie odbyło się zebranie wiejskie więc zwrócił
się z pytaniem do radnego Jana Karusia jakie wnioski wyciągnął z tego zebrania,
bo jak stwierdził mówca było to bardzo słabe zebranie. Po pierwsz:e powinien być
sekretarz, który sporządziłby protokół z takiego zebrania, po drugie powinni być
przedstawiciele instytucji, które pracują na rzecz rolnictwa jak Agencja Rozwoju
Rolnictwa, Izba Rolnicza, ODR czy nawet radca prawny, podał przykład z
własnego podwórka gdy. została przeprowadzona w jego gospodarstwie
kontrola, z której protokół to 80 stron kartek. Rodzi się pytanie jak zwykły rolnik
ma sobie z takim protokołem poradzić i kto w tak trudnych sytuacjach ma
rolnikowi pomóc.
Następna sprawa to kontraktacja maku na terenie gminy, cóż z tego, że mamy
możliwość mak uprawiać skoro ta uprawa nie jest opłacalna, gdyż ta odmiana
maku nie daje odpowiednich plonów i trudnej się go zbywa stwierdził mówca,



- kolejny temat poruszony przez Pana Buksę to organizacja "gościny" jaka odbyła
się po sesji Rady na zakończenie roku 2014.
Mówca stwierdził, że nie ma pretensji o to, że taki bal się odbył, tylko uważa iż
powinni być zaproszeni przedstawiciele zwykłych ludzi, a nie tylko księża i
pozostała elita i dodał iż przykre jest to, że o pozostałym społeczeństwie władza
nie pamięta,
- kolejna sprawa przedstawiona przez Pana Buksę dotyczyła Pani Urszuli Napora
mieszkanki Woli, która była zatrudniona jako opiekunka do osób starszych w
Tapinie. Ponieważ jedna z tych osób została przeniesiona do domu opieki w
związku z tym Pani Urszula miała być zatrudniona w Czelatycach na pełny etat,
ponieważ znajduje się w ciężkiej sytuacji materialnej ze względu na chorobę
męża. Tak się jednak nie stało, bo w jej miejsce została zatrudniona żona sołtysa
z Woli, a Pani Urszula poszła na bezrobocie,
- następny problem zgłoszony przez Pana M. Buksę dotyczył również Woli, a
chodziło o najem świetlicy na zorganizowanie sylwestra. Sołtys nie zezwolił na
organizację tej imprezy tłumacząc się tym, że są nowe krzesła i sala jest
odnowiona. Jeżeli w świetlicy były jakieś straty to ich koszty powinien pokryć ten
kto zniszczyła ze świetlicy może korzystać każdy,
- sprawa wynagradzania sołtysów, Pan Buska uważa, że sołtysi powinni być
odpowiednio wynagradzani, bo to jest motywacja do pracy na rzecz wsi.
Do przedstawionych problemów jako pierwszy odniósł się radny Jan Karuś i
stwierdził, że zebranie wiejskie powinno być wiejskie, a nie z udziałem agencji.
Na ostatnim zebraniu wiejskim w Tapinie było przedstawione sprawozdanie z
wykonania budżetu gminy oraz sprawy gospodarcze wsi.
Wójt Gminy Pani Bożena Gmyrek ustosunkowała się do spraw przedstawionych
przez P. Mariana Buksę:
- kontraktacja maku - jest ustawa, która ściśle określa jaki mak można uprawiać,
na pewno jest to mak nisko morfinowy, a ta odmiana maku nie zapewnia
odpowiednich plonów dlatego rolnicy nie chcą go uprawiać,
- zebrania wiejskie - zebrania wiejskie powinny się skupiać na sprawach
gospodarczych wsi i gminy, natomiast przedstawiciele instytucji oraz agencji
rolnych powinni uczestniczyć w szkoleniach rolników,
- sprawy rozwiązań prawnych - radca prawny na zebraniu wiejskim nie będzie w
stanie rozwiązać skomplikowanych zagadnień prawnych, od tego są Ośrodki
Doradztwa Rolniczego, Izby Rolnicze czy Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji
Rolnictwa. Te instytucje mają swoich radców prawnych, którzy powinni rolnikom
pomagać w rozwiązywaniu skomplikowanych spraw,
- organizacja spotkania opłatkowego - Pani Wójt wyjaśniła, że organizatorem
tego spotkania była Rada Gminy, a uczestniczyli w nim przedstawiciele
wszystkich grup społecznych pracujących w gminie Rokietnica na rzecz



wszystkich jej mieszkańców. Stwierdziła jednocześnie, że trudno byłoby zaprosić
wszystkich mieszkańców gminy, gdyż fizycznie jest to po prostu nie możliwe ze
względu na brak miejsca w świetlicy,
Radny Władysław Strzelec przypomniał przy tym, że spotkanie na zakończenie
roku zorganizowali radni ze swoich pieniędzy.
- sprawa Pani Urszuli Napora - Wójt Gminy poinformowała, że na chwilę obecną
zatrudnionych jest 2 pracowników do robót publicznych i jedna opiekunka w
Czelatycach, która zatrudniona jest na 3 miesiące, a nie jak zostało to
zasugerowane że 3 miesiące do czegoś jej brakuje,
- sprawa świetlicy na Woli - każdy kto się zwracał o wynajem sali na Woli z całą
pewnością ją otrzymał, była taka sytuacja, że młodzież, która zwracała się o
wynajem sali w celu zorganizowania sylwestra otrzymała ją dwukrotnie, gdyż w
pierwszej wersji chcieli zorganizować sylwestra na Woli, a gdy zwolniło się
miejsce w Rokietnicy otrzymali salę w Rokietnicy.
Podania o najem sal w świetlicach wiejskich są rozpatrywane i z najemcami
spisywane są umowy użyczenia,
- wynagrodzenia sołtysów - do tej pory jest tak, że sołtysi otrzymują
wynagrodzenia za inkaso podatkowe, za rozprowadzanie decyzji podatkowych i
comiesięczny ryczałt w wysokości 300 zł, od Rady zależeć będzie jak kształtował
się będzie ryczałt czy też dieta dla sołtysów stwierdziła Pani Wójt.
Radny Edward Jakubas zasygnalizował temat dotyczący lutowych posiedzeń
komisji, na których ma być dokonywany podział nadwyżki budżetowej plus
przymiarka do remontu dróg, stąd prośba do radnych o zgłaszanie wniosków w
tej sprawie w myśl art.23 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.
Radny Jakubas zwrócił się z prośbą o odpowiedź na jego wnioski zgłoszone na
sesji Rady w dniu 10 grudnia 2014 roku, gdyż jak stwierdził obowiązany jest dać
odpowiedź swoim wyborcom.
Radny Kazimierz Wojtowicz zwrócił się z pytaniem z czym związane są wykopy
prowadzone na terenie gminy.
Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt informując, że wykopy prowadzone są pod
światłowód dla szerokopasmowej sieci internetowej. Inwestycja prowadzona
jest w pasach dróg wojewódzkich i powiatowych, ale są przypadki gdzie
naruszane są grunty prywatne w związku z tym są odwołania, dlatego inwestycja
rozciąga się w czasie, choć według dotychczasowych założeń ma być zakończona
w tym roku.

Ad. 10. Zakończenie obrad sesji.
Wobec faktu, że porządek obrad przewidziany pod obrady IV sesji został
zrealizowany w całości Przewodniczący Rady o godz. 1230 zamknął jej obrady.

Protokołowała: Marta Kowalska PRZEWO
;:;ADY GMI
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